
 1 

P r o t o k ó l  Nr XXV/2016 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 23 grudnia 2016 r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce p. Henryk Sokołowski w obecności 13 
radnych otworzył sesję, przywitał wszystkich zebranych i zaproponował porządek 
sesji. 
Powiedział, że wszystkich chętnych, którzy chcą wspomóc naszą młoda wokalistkę 
p. Kasię Sperczyńską  w  realizacji jej marzeń, aby mogła wyjechać na studia do 
Nowego Jorku, prosi o datki, które można ofiarować do skrzyneczki. Zebrana kwota 
będzie wpłacona na konto p. Kasi Sperczyńskiej.  
Następnie złożył wnioski o rozszerzenie porządku obrad  o projekty uchwał, które 
zostały już omówiony po  dostarczeniu materiałów radnym. 
Zatem chodzi o wprowadzenie projektu uchwały w sprawie dotacji dla Starostwa 
jako pkt 6a. 
Projekt uchwały w sprawie niewygasających wydatków jako pkt 6b. 
Projekt uchwały w sprawie termomodernizacji szkoły w Chróścinie, jako pkt 6c, 
Projekt uchwały  w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki jako pkt 20a. 
 
Radni przyjęli jednogłośnie 13 głosami „za” zaproponowane zmiany. 
 
Cały porządek sesji został przyjęty w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
6a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nyskiego na 
remont chodnika w miejscowości  Czarnolas przy drodze powiatowej. 
6b. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem 
roku budżetowego 2016 oraz określenie ostatecznego terminu dokonania wydatków.. 
6c.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa w celu 
realizacji wspólnego projektu PN. „Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej 
na terenie Subregionu Południowego” – w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa  Opolskiego na lata 2014 – 2020. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
8. Podjęcie uchwały  w sprawie uchwały budżetowej na 2017 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej z oddziałem 

przedszkolnym w Makowicach w celu utworzenia Filii Szkoły podstawowej z klasami I-III      
z oddz. Przedszkolnym Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Szkoły Podstawowej w 
Sidzinie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/95/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Brzeziny.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/96/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Chróścina.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/97/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Czarnolas.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/98/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Giełczyce.  
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/99/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Makowice.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/100/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Mroczkowa.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/101/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Pniewie  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/102/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Sidzina.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/103/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Skoroszyce.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/104/2016 Rady Gminy Skoroszyce           
z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Stary Grodków.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres 10 lat oraz 
odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Skoroszyce. 

20a. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                        
i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych i Zwalczania Narkomanii na 2017 rok. 
21. Odpowiedzi na interpelacje. 
22. Zapytania i wolne wnioski. 
23. Zakończenie sesji. 
 
 
Doszli radni Marcin Rzepka i Krzysztof Jagusz. 
 
Ad 2  
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”, bez 
odczytywania. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h: 
 
Radna Klimas – prosi o pomoc i wsparcie w sprawie remontu drogi powiatowej ze 
Skoroszyc do Czarnolasu. 
Prosi o interwencję w sprawie uprzątnięcia gruzu i śmieci przy kościele, po tym jak 
mur kościelny został rozebrany, a wszystko zostało na chodniku, zawalony cały 
chodnik,  teraz nie ma komu tego sprzątnąć.  Jak to będzie wyglądało na święta? 
 
p. Wójt – w budowie chodnika przy kościele w m. Czarnolas, gmina jest tylko 
partnerem. To powiat wyłonił wykonawcę i powiat wykonuje te prace.  Z wyborem 
wykonawcy mieli problem,  w rezultacie udało się i został wybrany, aby prace te 
wykonał jeszcze w tym roku. To prawda, że mógł po sobie posprzątać, a nie 
zostawiać tego  w takim stanie. Zadzwonię do p. Jagieły i przekażę tę sprawę. 
 
Radna Klimas – mamy jeszcze jeden problem z wysepkami we wsi. Mieszkańcom 
chodziło o pas spowalniający, a nie o wysepki, to lepiej, żeby nic z tym nie 
robiono. Ostatnio jechał duży samochód, zaczepił o ten znak, był straszny rumor. 
 
p. Wójt – był już u mnie pan Sołtys, wyrażał to samo zaniepokojenie. Zadzwoniłam 
przy p. Sołtysie do p. dyrektora Jagieły, który jest fachowcem, inżynierem             
w dziedzinie budowy dróg i mostów. Powiedział, że państwo oczekiwaliście 
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urządzenia na drodze, które spowolniłoby wzmożony ruch, wnioskowaliście             
o muldy. Pan dyrektor twierdzi, że w obecnych czasach optymalnym rozwiązaniem 
jest posadowienie wysepki. Wcześniej pokazywał mi zdjęcia z tego  miejsca            
i twierdzi, że niemożliwym jest, aby nie zmieścił się duży pojazd, czy ciągnik          
z dwoma przyczepami. Wiem też, że p. Kornecka mieszkająca przy poboczu skarży 
się, że samochody wjeżdżają na pas zieleni, którym ona się opiekuje i chciała, aby 
postawiono wysoki krawężnik, żeby te samochody nie zajeżdżały tego pasa. Pan 
Jagieło twierdzi, że zgodnie z mapą ten teren  jest  pasem drogi powiatowej i skoro 
samochody zajeżdżają ten teren, to zostanie postawiony niski krawężnik i pobocze 
urządzone tak, żeby samochody  w miarę swobodnie przejeżdżały. 
Pan Jagieło przekonywał mnie, że  wysepki, to naprawdę najlepsze rozwiązanie, 
mieszkańcy z czasem się do tego przyzwyczają, a na pewno zwiększone zostanie  
bezpieczeństwo na drodze.    
Sporo wysiłku kosztowało mnie załatwienie tego chodnika, co na pewno przełoży 
się, że w ten sposób będzie  bezpiecznie na drodze. 
Chodzi również o zabezpieczenie  zabytkowego muru wokół kościoła. Zapewne 
trzeba będzie  zabezpieczyć dodatkowo środki na jego poprawienie.  Wielokrotnie 
interweniowałam w sprawie tego chodnika.  Zrobiłam wszystko, co było w mojej 
mocy, żeby ten chodnik powstał. Jeżeli trzeba będzie, to zorganizujemy wspólne 
spotkanie z Zarządem dróg Powiatowych, żeby wyjaśnić tę kwestię. 
My jako gmina jesteśmy  partnerem  dla powiatu i to my oczekujemy od tego 
powiatu realizacji pewnych działań, jak to nam wychodzi ? różnie, ale cały czas 
staram się  uzyskać dla naszych mieszkańców to, o co zabiegają.  
 
Radna Klimas – chciałam powiedzieć, że mieszkańcy są bardzo zadowoleni               
z chodnika, do przystanku autobusowego można teraz spokojnie przejść, jest          
o wiele bezpieczniej, niż do tej pory. Chodzi tylko o te wysepki i o posprzątanie       
chodnika z tego gruzu. 
 
p. Wójt – w przerwie zadzwonię do p. dyrektora, żeby wysłał swoje służby, żeby  
uprzątnęły ten gruz z chodnika. 
 
Radny Kaczmarczyk – ja żyję w takiej miejscowości, gdzie jest 7 wysepek, jeśli p. 
Wójt się zgodzi na to, to walczcie o to, żeby te wysepki zlikwidować, bo to jest 
udręka dla mieszkańców, dla kierowców, dla rolników  ile już zostało zniszczonych 
felg w samochodach, dlatego mając takie doświadczeni  z wysepkami, zróbcie 
wszystko, żeby ich nie było. 
 
Dalszy ciąg interpelacji: 
 
Radny Jagusz -  zgłaszałem już na komisji, ale jeszcze raz zgłaszam sprawę 
przesunięcia znaku miejscowości w stronę Skoroszyc o 100 m. Pani z powiatu 
powiedziała, że wystarczy napisać pismo w tej sprawie. 
Druga sprawa – proszę o usunięcie ziemi z pobocza z drogi powiatowej z prawej 
strony, jest ciężko tamtędy przejechać. 
Jeszcze w sprawie realizacji różnych inwestycji. Jeśli coś się buduje nowego, to 
spotkajmy się w terenie ze wszystkimi zainteresowanymi, będzie wtedy łatwiej       
z realizacją, bo każdy będzie mógł zgłosić swoje wnioski. 
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Radny Bryła – na osiedlu Tumbewa w Chróścinie zrobiona została droga, 
mieszkańcy są bardzo zadowoleni, ale firma zrobiła studzienkę bez odpływu na 
rurze doprowadzającej wodę na osiedle, a trochę dalej jest burzówka, to dlaczego 
tej studzienki tam nie posadowiono ? przy tym pościnano krawężniki, żeby ta woda 
ściekała. 
Druga sprawa to ulica Kasztanowa jest w strasznym stanie, szczególnie przy posesji 
p. Myrty, trzeba koniecznie cos zrobić. 
 
p. Rudkowski – dzisiaj jest to studzienka tylko i wyłącznie chłonna, na czas 
określony, podłoże jest miękkie i na teraz ma ta woda tam wsiąkać. Podczas 
wymiany kanalizacji wycięto kawałek krawężnika po to, żeby mogła swobodnie 
spływać do tej studzienki Jest dobrze i prawidłowo zrobione, na ten czas. Kiedy 
będzie remontowana ulica Szkolna, wtedy będzie zrobione to inaczej, będą to 
kratki ściekowe. 
 
p. Wójt – w sprawie ulicy Kasztanowej. Wszyscy wiemy, że ta droga jest 
zabudowana tylko z jednej strony, z drugiej są pola, do których dojeżdżają rolnicy. 
Ja wiem, że jest to utrudnienie dla mieszkańców, ale co można tam zrobić ? 
Wyrówniarkę puszczamy raz  po raz i efekt tego jest mizerny, bo to tylko poprawa 
doraźna. Nie wybuduję tam asfaltu, jak na osiedlu Tumbewa,  to w tej chwili jest 
nierealne. Ciągłe dosypywanie  żwiru podnosi poziom tej drogi i to też za chwilę 
będzie niedobrze, bo będzie zalewać te posesje. Uważam, że budując się na takim 
terenie, mieszkańcy mieli świadomość, że budują się przy drodze gruntowej, bo po 
drugiej stronie są pola, a  rolnicy dojeżdżając na nie, rozjeżdżają tę drogę. 
 
Radny Sokołowski – proszę o interwencję w sprawie nie świecących lamp od strony 
ul. Wolności, Dolnej i Zacisza. Zgłaszałem sprawę wielokrotnie od sierpnia, bo to 
stało się po burzy i do tej pory nikt z Zakładu Energetycznego nie pojawił się. 
 
Radna Fornalik – bardzo dziękuję Wysokiej Radzie, p. Wójt za wybrukowanie placu 
przy kościele i szkole oraz za oznakowanie naszej miejscowości, teraz każdy może 
spokojnie dojechać, gdzie chce. 
 
 
 
Ad 4 
 
Informacja p. Wójt z pracy za okres od ostatniej sesji: 
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Praca Wójta 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący., Państwo Radni, Sołtysi, Samorządowcy, pozwólcie, 
że przedstawię sprawozdanie z zadań realizowanych w czasie od ostatniej sesji, czyli 30 
listopada 2016 r. po dziś dzień. 

1.12.16 r. 

• Odbyłam spotkanie z Opolskim Kuratorem Oświaty w sprawie sieci placówek 
oświatowych w naszej gminie. 

• Odbyło się posiedzenie Zgromadzenia Zw, Gm. Śląska Opol., naszą gminę 
reprezentował P. Przewodniczący RG, spotkanie dot. grupy zakupowej energii. 

3.12.16 r. 

• Uczestniczyłam w zjeździe Oddziału Powiatowego OSP RP. Wybrano na 
następną 5-letnią kadencję zarząd. Prezesem Zarządu Oddziału Pow. ZOSP RP 
w Nysie ponownie został Władysław Krysowaty. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu z dziećmi sołectwa Skoroszyce w związku                     
z mikołajkami. 

5.12.16 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu z Marszałkiem A. Bułą i Marszałkiem Sz. Ogłazą               
w sprawie możliwości pozyskania środków pomocowych do budżetu gm. (działania      
z RPO Woj. Opolskiego i sposoby finansowania w partnerstwie z innymi funduszami). 

8.12.16 r. 

Podpisałam umowę z Zakładem Obróbki Drewna P. B. Zdunek na zakup podbitki 
drewnianej do budowy wiaty rekreacyjnej w ramach rewitalizacji parku                        
w Skoroszycach o pow.60 m2 w cenie 2 066,40 brutto, termin 22.12.16 r. 

9.12.16 r. 

• Otrzymałam warunki tech. przyłączenia do sieci obiektu w Skoroszycach, ul. 
Łąkowa, dz. nr 13 (interp. Radnej J. Rogalińskiej). Harmonogram realizacji 
2018-12-01, po str gminy należy wybudować linię, opracować i uzgodnić 
projekt tech- prawny na cały zakres prac, kwota 19 680,00 zł. 

• Zleciłam wykonanie projektu docelowej organizacji ruchu dla dr. gminnej nr 
219 i dr wewnętrznych 155, 161, 505, 326, 184, 522 w m. Czarnolas, kwota 
1 200 zł brutto. 

12.12.16 r. 

Od pracownika merytorycznego otrzymałam wniosek o wyrażenie zgody na 
odstąpienie od realizacji zad. inwest. pn. „Budowa wiaty rekreacyjnej na terenie parku 
pałacowego w m. Skoroszyce dz. 4/14. 
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Realizacja zad. jest niemożliwa do wykonania w 2016 r., bo: 

1. Opol. Konser. Zabyt. dwukrotnie odmawiał zatwierdzenia projektu. 
Pozwolenie zostało wydane 19.07.16 r. 

2. Starosta Nyski wydał pozwolenie na budowę 12.08.16 r. Decyzja stała się 
ostateczna 7.10.16 r. 

3. Na zaproszenie do złożenia oferty z 7.09.16 r. nie odp. żaden wykonawca, na 
zaproszenie z dn.16.19.16 r. odpowiedziało 3 wykonawców za kwotę zadania od 
39 360,00 zł brutto do 59 040,00 zł brutto, po czym decyzja zoatała 
wstrzymana do konsultacji z RG. 

Ze względu na warunki pogodowe i krótki termin zadanie należy, uważam, 
jesteśmy zmuszeni z przyczyn obiektywnych, przesunąć na rok 2017. 

13.12.16 r. 

• W Giełczycach zostało wykonane przedłużenie przepustu, wykonawca 
ADAMPOL, kwota 1 311,00 zł i remont drogi polnej nr 119 polegający na 
utwardzeniu nawierzchni.  

• Wraz z pow. nyskim, głubczyckim i prudnickim oraz gm. na zasadzie 
partnerstwa Gm. Skoroszyce przystępuje do realizacji projektu 
”Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej” na terenie Subregionu 
Południowego współfinansowanego ze śr. Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego. Jest to Działanie III „Gospodarka niskoemisyjna”, Poddziałanie 
3.2.1 „Efektywność energetyczna w budynkach publicznych”. Projekt ma na 
celu przeprowadzenie głębokiej termomodernizacji obiektu użyteczności 
publicznej na terenie gminy. 

• Odbyło się spot. Zarządu OSP, dot. podsumowania roku, założeń na 2017 r., 
ustalenia kalendarza spotkań w jednostkach OSP celem przyjęcia sprawozdań 
za rok 2016. 

14.12.16 r. 

Chcę powiadomić o wyborze najkorzystniejszej oferty na wykonanie usługi: 
„Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gm. Skoroszyce”. 
Zostały złożone 2 oferty: Remondis, cena 161 191 zł i EKOM, cena 146 335 zł. za 
najkorzystniejszą uznano EKOM. 

16.12.16 r. 

Odbyło się spot. Nyskiego Księstwa Jezior i Gór z ok. Jubileuszu 10 lecia 
działalności tego LGD. Reprezentacja naszej gminy to: Wójt Gm., Z-ca Wójta, 
Radna A. Słowiak, Radna J. Klimas, Sołtys J. Hellebrandt, przedst. Koła Kobiet      
z m. Czarnolas W. Bryja. 

17.12.16 r. 

Uczestniczyłam w:  
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• spotkaniu bożonarodzeniowym z seniorami w Skoroszycach,  

• jasełkach w Sidzinie. 

18.12.16 r. 

W tym dniu obchodzono 35. rocznicę wywołana stanu wojennego, wzięłam udział 
w uroczystościach na zaproszenie władz Zakładu Karnego w Grodkowie. 
Odprawiona została uroczysta msza św., na grodkowskim rynku przedstawiono 
rekonstrukcję wydarzeń sprzed 35 laty w kopalni „Wujek”, po przejściu pod tablicę 
upamiętniającą tamte wydarzenia przy Zakł. Karnym wygłoszono okolicznościowe 
przemówienia i złożono kwiaty. 

19.12.16 r. 

• Otrzymałam pismo od firmy AMIKAR dot. prolongaty terminu wykonania 
umowy nr 242/16 z dn. 11.10.16 r. na dok. tech- prawną wraz z budową 
oświetlenia ulicznego w Skoroszycach na dz.233/9 ze względu na procedury    
interpelacja radnej A. Kalisz). Na dziś firma ma niezbędna dok. tech- prawną 
ze wszystkimi wymaganymi zgodami, materiały potrzebne do realizacji 
budowy, lecz oczekują na uprawomocnienie się decyzji o pozwoleniu na 
budowę. Zatem przesunie się końcowy termin wykonania inwestycji. 

• Podpisałam umowę na wykonanie chodnika w m. Czarnolas w ciągu dr 
powiatowej1540 O oraz w ciągu dr pow m. Brzeziny. Gm. Skoroszyce 
zobowiązuje się udzielić na ten cel dotację w wysokości 47 707,95 zł. 

• W tym dniu odbyło się także posiedzenie Kom Oświat. 

20. 12.16 r. 

• Otrzymaliśmy podziękowanie od Pow. Komendanta Policji w Nysie za 
partycypację w kosztach zakupu samochodu dla działań Policji Powiatowej       
w Nysie. Na spotkaniu, kiedy odbyło się przyjęcie samochodu w zasób środków 
trwałych komendy, otrzymałam zapewnienie o zaopiekowaniu naszej gminy 
przez patrole policji. 

• Odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu z rodzicami dzieci Szkoły Podstawowej                    
z Oddziałem Przedszkolnym w Makowicach. Spotkanie dotyczyło 
racjonalizowania sieci placówek oświatowych na terenie Gm. Skoroszyce. 
Ostatecznie została zaakceptowana decyzja o utworzeniu filii szkoły w Sidzinie.  

• Ukazał się kolejny nr Biuletynu informacyjnego Gm. Skoroszyce, zapraszam do 
lektury. 

21.12.12 r. 

• Odbyło się posiedzenie Kom Rolnej. 

• Zostałam zaproszona na spotkanie wigilijne z seniorami z Makowic połączone 
z występem jasełkowym dzieci. 
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• Otrzymałam podziękowanie od Wojewody Opolskiego P. A. Czubaka za 
zaangażowanie w realizacje Programu Operacyjnego Pomoc Żywieniowa, 
dzięki któremu umożliwiono osobom doświadczonym przez życie zaspokajanie 
podstawowych potrzeb życiowych poprzez dostarczanie żywności. Złożyłam je 
na ręce P. Kierownik GOPSu. 

Dziękuję Państwu za wszelaką pomoc w realizowaniu działań dla dobra mieszkańców 
naszej Małej Ojczyzny.  

Ubył radny Jan Filas. 

Ad 5 

 

Ubyła radna Janina Rogalińska.  
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie zgłoszono pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
głosowanie, przyjęto jednogłośnie  13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/173/23016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Ad 6  
 
p. Skarbnik Piela – wyjaśniła, że chodzi m.in. o środki na remont chodnika              
w Czarnolesie. Musimy dokonać zmiany klasyfikacji środków dotacji z wydatków 
majątkowych na wydatki bieżące. Nie było pytań, zatem przewodniczący 
przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 
głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/174/20167 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2016 rok. 
 
Ad 6a 
 
Projekt uchwały był omawiamy na komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie było 
pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie. 
Przyjęto jednogłośnie 13 gło0sami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/175/2016 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Nyskiego na remont chodnika w miejscowości  Czarnolas przy drodze 
powiatowej. 

 
Ad 6b 
 
Projekt uchwały był omawiany na komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie było 
pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
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Podjęto uchwałę Nr XXV/176/2016 w sprawie  ustalenia wykazu wydatków 
niewygasających z upływem roku budżetowego 2016 oraz określenie 
ostatecznego terminu dokonania wydatków. 
 
Ad 6c 
 
Projekt uchwały buł omawiany na komisjach, pozytywnie zaopiniowany, nie było 
pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/177/20167 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 
do partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu PN. „Termomodernizacja 
obiektów użyteczności publicznej na terenie Subregionu Południowego” – w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa  Opolskiego na lata 2014 – 2020. 

 
Ad 7 
 
Przewodniczący RG – powiedział, że projekt  uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej został przygotowany i w terminie wysłany do zaopiniowania 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  
Otrzymaliśmy uchwałę Nr 431/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 13 grudnia 2016 r. w sprawie opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Skoroszyce na lata 
2017 -2020. Opinia była pozytywna. 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, które ją 
pozytywnie zaopiniowały. 
 
Następnie przewodniczący zachęcił radnych do dyskusji nad projektem uchwały. 
Nie było dyskusji, pytań i wątpliwości, zatem przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod glosowanie. 
Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/178/2016 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 
finansowe. 
 
Ad 8 
 
Projekt budżetu na 2017 rok był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach      
i pozytywnie zaopiniowany. 
 
Przewodniczący RG – zapytał p. Wójt i p. Skarbnik jak się pracowało nad 
projektowaniem budżetu ? 
 
p. Wójt – odpowiedziała, że była to praca bardzo intensywna, bo dotyczyła zamiaru 
wprowadzenia do budżetu wielu zadań, które będą trudne do zrealizowania, ale 
potrzebne naszemu społeczeństwu. 
 
p. Skarbnik -  powiedziała, że na komisjach omawiała wszystkie założenia do 
budżetu, zarówno plan dochodów, jak i wydatków oraz przychodów. Znalazła się 
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jeszcze w projekcie budżetu autopoprawka dot. wydzielenia środków na wykonanie 
projektu termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej na terenie 
Subregionu Południowego  w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Chróścinie. Jest to 
zawarte w Załączniku Nr 4 do uchwały budżetowej. 
 
Przew. RG – podziękował Sołtysom za odpowiedzialne organizowanie zebrań 
wiejskich w sprawie podziału środków w ramach funduszu sołeckiego. Widać, że są 
to decyzje przemyślane. 
 
p. Wójt – również podziękowała Sołtysom za  świadomość odpowiedzialności za  
takie  działania w swoich miejscowościach, które są  bardzo potrzebne swoim 
mieszkańcom. 
 
Nie było dyskusji, zatem przewodniczący odczytał uchwałę Nr 497/2016 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia 13 grudnia 2016 r.     
w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały Budżetowej Gminy Skoroszyce 
na 2017 rok. Opinia była pozytywna. 
Następnie odczytał  uchwałę Nr 498/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu z dnia 13 grudnia 2016 r. w sprawie opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu określonego w projekcie uchwały budżetowej. Opinia była 
pozytywna. 
Wobec braku dyskusji, przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej 
na 2017 rok, który został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
W sesji uczestniczyło 13 radnych. Nie uczestniczyli w głosowaniu: radna Janina 
Rogalińska i radny Jan Filas. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV?179/2016 w sprawie uchwały budżetowej na 2017 rok. 
 
p. Wójt – podziękowała za przyjęcie budżetu, zapewniła, że dołoży wszelkich 
starań, aby ten budżet w stu procentach wykonać. 
 
Ad 9 
 
Głos zabrała p. Wójt Barbara Dybczak. 
 
20 grudnia byłam na spotkaniu w Makowicach z rodzicami dzieci Szkoły 
Podstawowej. Spotkanie to było dopełnieniem formalności związanych                    
z przekształceniem szkoły. Rodzice ze zrozumieniem podeszli do tej sprawy, uznali, 
że dzieci są najważniejsze. Są zadowoleni że nie będzie całkowitej likwidacji 
szkoły. Dużą rolę w tych działaniach odegrał  p. Sołtys Mendrala i p. radna Słowiak, 
którzy już wcześniej przygotowywali mieszkańców do takich decyzji.  
Byłam w salach lekcyjnych szkoły i mogę powiedzieć, że są bardzo czyste, zadbane,  
dobrze wyposażone, widać wielki wkład pracy Rady Rodziców i dbałość o to 
wszystko. Pomieszczenie, w którym mieści się przedszkole jest duże, które może 
pomieścić        o wiele więcej dzieci. Pani dyrektor sugerowała nawet, że mogą 
przyjąć dzieci        z innych miejscowości. 
 
Radna Słowiak -  muszę powiedzieć, że p. Wójt to bardzo dobrze rozegrała. 
Wcześniej wiele dyskutowano na ten temat, były również głosy stanowcze na „nie”, 
ale wszyscy  przed spotkaniem z p. Wójt byli już przygotowani i wprowadzeni         
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w temat, a najważniejszą sprawą było to, że nie będzie całkowitej likwidacji. 
Jeżeli chodzi o przedszkole, to już tak było, że były dzieci z innych miejscowości    
i rodzice byli zadowoleni. 
 
Radny Kaczmarczyk – bardzo się cieszę, że tak dobrze to zostało przyjęte przez 
rodziców, a pani Wójt gratuluję bardzo dobrej taktyki. 
 
Więcej pytań i dyskusji nie było, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/180/2016 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej    z oddziałem przedszkolnym w Makowicach w celu utworzenia 
Filii Szkoły podstawowej        z klasami I-III   z oddz. Przedszkolnym Zespołu 
Szkolno – Przedszkolnego Szkoły Podstawowej w Sidzinie. 
 
Ad 10 
 
Projekty zmian w Statutach sołectw by podyktowane koniecznością zmian              
w dotychczasowych Statutach Sołectw w kwestii dostosowania obowiązujących 
przepisów co do określenia roli  Rad Sołeckich   jako organu pomocniczego Sołtysa. 
Projekty uchwał były szczegółowo omawiane na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowane, nie wniesiono uwag,. Zatem przewodniczący kolejno przedstawiał 
projekty uchwał dla poszczególnych sołectwa, które były przyjmowane 
jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/181/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/95/2016 
Rady Gminy Skoroszyce  z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Brzeziny.  
 
Ad 11 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/182/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/96/2016 
Rady Gminy Skoroszyce z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Chróścina.  
 
Ad 12 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/183/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/97/2016 
Rady Gminy Skoroszyce  z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Czarnolas.  
 
Ad 13 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/184/2016 w sprawie  zmiany uchwały Nr XV/98/2016 
Rady Gminy Skoroszyce z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Giełczyce.  
 
 
Ad 14 
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Podjęto uchwałę Nr XXV/185/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/99/2016 
Rady Gminy Skoroszyce  z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Makowice.  
 
Ad 15 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/186/2016 w sprawie  zmiany uchwały Nr XV/100/2016 
Rady Gminy Skoroszyce  z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Mroczkowa.  
 
Ad 16 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/187/2016 w sprawie  zmiany uchwały Nr XV/101/2016 
Rady Gminy Skoroszyce  z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Pniewie. 
 
 
 
Ad 17 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/188/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/102/2016 
Rady Gminy Skoroszyce   z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Sidzina.  
 
Ad 18 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/189/2016 w sprawie  zmiany uchwały Nr XV/103/2016 
Rady Gminy Skoroszyce z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Skoroszyce.  
 
Ad 19 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/190/2016 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/104/2016 
Rady Gminy Skoroszyce z dnia 22 stycznia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Statutu Sołectwa Stary Grodków.  
 
Ad 20 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. Głos zabrała p. Wójt. 
 
Kiedy chciałam zostać wójtem, w kampanii wyborczej mówiłam, że będę 
pozyskiwać środki  z zewnątrz na wszystko, co można, a, co będzie przydatne 
naszej gminie i jej mieszkańcom. To była jedna sprawa. Druga sprawa,  to zmieniać 
oblicze naszej gminy z rolniczej na przemysłową. Zdaję sobie sprawę, że to nie jest 
taka rzecz, którą można zmienić w krótkim czasie, wiem, że to cały proces, ale 
chciałabym go chociaż rozpocząć. Zaczęłam działać, żeby  nasze tereny 
inwestycyjne włączyć do Strefy Wałbrzyskiej, żeby się coś zadziało. Ten proces 
trwa. Niezależnie od  tego pojawił się inwestor, który chce tutaj wybudować 
fabrykę. Daleko jeszcze do fetowania sukcesu, to jeszcze długa droga, ale rozmowy 
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zostały rozpoczęte i trzymamy rękę na pulsie.  Nie chciałabym, żeby się tak 
zadziało, jak  poprzednio, mam na myśli Skorpal.  Wspólnie z zastępcą, p. Skarbnik 
i pracownikami merytorycznymi robimy wszystko, by móc dać zielone światło 
przedsiębiorczości. 
Ten inwestor również jest zależny od wielu czynników. Chce wybudować fabrykę 
przetwórstwa spożywczego, więc wpisuje się to w naszą strategię rozwoju i być 
może w 2018 roku będą podpisywane umowy na kontraktacje płodów rolnych. To 
wszystko jeszcze przed nami. Do tego,  żeby inwestor mógł zacząć działać musi być 
teren, na  którym będzie działał na odpowiednio długi czas. Dlatego  dzierżawa na 
10 lat, z możliwością kupna tego terenu i dalszego rozwijania działalności, jeśli 
będą ku temu odpowiednie warunki. 
Pojawił się też drugi inwestor, który wstępnie też interesował się inną działką 
inwestycyjną, ale to jeszcze jest w fazie wstępnych rozmów, przygotowań, 
środków, bo łączyłoby się to ze zmianą w planie zagospodarowania przestrzennego. 
Proszę mi wierzyć, że robię wszystko, co można, aby ściągnąć na nasz teren 
inwestorów i rozbudowywać naszą gminę. 
 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
glosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV/191/2016 w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę, na 
okres 10 lat oraz odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Skoroszyce. 
 
Ad 20a 
 
Projekt uchwały w sprawie Programu Profilaktyki Przeciwalkoholowej na 2017 rok był 
omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
 
p. kierownik GOPS Masiowska – Michułka – powiedziała, że Program został 
przygotowany już na sesję grudniową, aby można było rozpocząć działania wraz      
z nowym budżetem i nowymi programami.  
 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
glosowanie, przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXV?192/2016 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki  i Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych i Zwalczania 
Narkomanii na 2017 rok. 
 
Ad 21 
 
Na interpelacje z poprzedniej sesji odpowiedziała p. Wójt Barbara Dybczak 
 

1. Radny P. R. Kaczmarczyk- Poczta Polska S.A. poinformowała mnie, że ulotki     
i druki kolportują różne firmy, nie tylko poczta. Poza tym poczta nie jest 
właścicielem nieruchomości. Podpowiadają, że rozwiązaniem byłoby 
umieszczenie przez właściciela nieruchomości tablic informujących                    
o utrzymaniu czystości i porządku w obrębie skrzynek. 
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2. Interpelacja dot. oświetlenia na ul. Parkowej, dz. nr 817 w Sidzinie- 
otrzymałam na nasz wniosek odp. od Tauronu z warunkami tech. przyłączenia. 
Należy wybudować linię kablową i opracować dok. tech. do uzgodnienia z 
Tauronem. Harmonogram realizacji po str. Tauronu Dystrybucja listopad 2018 
r. Otrzymałam ofertę cenowa na wykonanie tego zadania od firmy AMIKAR: 
78 720,00 zł brutto ( opracowanie dokumentacji tech- praw wraz z budową 
oświetlenia w Sidzinie, ul. Parkowa dz. 817) 

3. Lampa solarna w obrębie zatoki w Makowicach działa prawidłowo, natomiast 
w Pniewiu zostanie poddana przeglądowi i naprawie do 15.12.16 r. Drzewa 
zostaną ujęte w planie wycinki na rok 2017/18. 

4. Wniosek Sołtysa z m. Czarnolas, zabranie wiejskie w sprawie podziału 
funduszu sołeckiego o zamontowanie lustra drogowego oraz wprowadzenie 
zakazu zatrzymywania się na odcinku drogi w m. Czarnolas- odp P. dyr. 
Wydziału drogownictwa przy Star. Pow. A. Jagieło, że Komisja ds. Bezpiecz.       
i Organizacji Ruchu Drogowego przy Star Pow. pozytywnie zaopiniowała 
jedynie montaż lustra drogowego. 

5. W Brzezinach przyłączenie do sieci punktów oświetleniowych. Zostaną na 
słupie nr 201 dobudowane 2 oprawy wraz z wysięgnikami, które zasilą 
oświetlenie drogowe w ramach umowy serwisowej ze środków przeznaczonych 
na poprawę efektywności i jakości oświetlenia dr. 

6. Radny K. Bryła- oświetlenie na Słonecznej, wystąpiłam do Tauronu o warunki 
tech. przyłączenia sieci. 

7. P. Słowiak- przeciekający dach, pracownik był na oględzinach, zostaną zlecone 
prace naprawcze. 

8. P. Słowiak- doświetlenie wysepki- 15.12.16 r. wystąpiono z pismem do ZDW w 
Opolu o doświetlenie wysepki i oznakowanie zjazdów z DW 401 na dr gminne 
do Makowic, do wiadomości P. Radnej. 

Ad 22 

Przewodniczący RG  podziękował wszystkim za pracę i dobrą współpracę, złożył 
życzenia świąteczne i noworoczne. 

p. Wójt – powiedziała, że zbliżamy się do najpiękniejszych świąt rodzinnych, zatem  
życzy, żeby wszystkim żyło się lepiej. 

Radny Kaczmarczyk – dzisiaj jest pogrzeb byłej pracownicy Urzędu Gminy – 
Sekretarza Gminy p. Barbary Żegałko, uważam, że na pogrzebie powinna być 
delegacja z Urzędu Gminy, a wie, że takiej nie było. To przykre. 

Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad, przewodniczący zamknął 
sesję. 
 
Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada       Henryk Sokołowski 
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